

ՊԱՏՄՈՒԹՅՈՒՆ, HISTORY, ИСТОРИЯ

Էլինա Մխիթարյան. Արցախահայրության հարկադիր տեղահանության երկարաժամկետ հետևանքները. որոշ ասպեկտներ (հայերեն)9
Elina Mkhitaryan. Long-term Consequences of the Forced Displacement of Artsakh Armenians: Some Aspects (in Armenian)
Элина Мхитарян. Долгосрочные последствия принудительного перемещения армян Арцаха: некоторые аспекты (на армянском)

Բաբկեն Ղազարյան. Հայերի տեղաբաշխվածությունը Թիֆլիսի գավառում և Թիֆլիս քաղաքում 1920-ական թվականներին (հայերեն)20
Babken Ghazaryan. Distribution of Armenians in Tiflis Uezd and the City of Tiflis in The 1920-s (in Armenian)
Бабкен Казарян. Расселение армян в тифлисском уезде и в городе Тифлис в 1920-е годы (на армянском)

**ՔՈՂԱՔԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ՄԻՋԱԶԳԱՅԻՆ ՀԱՐԱԲԵՐՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ
POLITICAL SCIENCE, INTERNATIONAL RELATIONS
ПОЛИТОЛОГИЯ, МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ**

Էդգար Զալանթարյան. Ժամանակակից հանրային կազմակերպությունների կառուց-վածքային վերափոխումները (հայերեն)31
Edgar Kalantaryan. Structural Transformations of Modern Public Organizations (in Armenian)
Эдгар Калантарян. Структурные трансформации современных государственных организаций (на армянском)

Տիգրան Ղազարյան. Միգրացիան և ազգային անվտանգությունը. տեսական մոդելներ և հիբրիդ սպառնալիքներ (հայերեն)40
Tigran Ghazaryan. Migration and National Security: Theoretical Models and Hybrid Threats (in Armenian)
Тигран Казарян. Миграция и национальная безопасность: теоретические модели и гибридные угрозы (на армянском)

Արտյոմ Պողոսյան. Ռուսաստանի արտաքին քաղաքականության հայեցակարգային, դոկտրինալ փաստաթղթերը և մոտեցումները Հարավային Կովկասի վերաբերյալ (1991-2023 թթ.) (հայերեն)53
Artyom Poghosyan. Conceptual and Doctrinal Documents of Russia’s Foreign Policy Toward the South Caucasus (1991–2023) (in Armenian)
Артём Погосян. Концептуальные и доктринальные документы и подходы внешней политики России в отношении Южного Кавказа (1991-2023) (на армянском)

Լուսինե Սողոմոնյան. Ընտրական գործընթացներում առանձնահատուկ դերակատարների, մասնավորապես՝ ներքին գործերի նախարարության դերը (ՀՀ օրինակով) (անգլերեն)64
Lusine Soghomonyan. The Role of Specific Actors in the Election Process, Especially the Role of the Ministry of Internal Affairs (According to the Law of the RA) (in English)
Лусине Согомонян. Роль особых субъектов в избирательном процессе, в частности, роль министерства внутренних дел (согласно законодательству РА) (на английском)

ԻՐԱՎԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, JURISPRUDENCE, ЮРИСПРУДЕНЦИЯ

Հայկ Սկրտչյան, Էդգար Մանուչարյան. Նվազ վտանգավորությունն ներկայացնող արարքների քրեաիրավական բնութագիրը և արդի հիմնախնդիրները (հայերեն)75

Hayk Mkrtchyan, Edgar Manucharyan. Criminal Characteristics of Less-Dangerous Acts and Current Issues

Айк Мкртчян, Эдгар Манучарян. Уголовно-правовая характеристика деяний, представляющих пониженную общественную опасность, и ее актуальные проблемы (на армянском)

Էլինա Գեղամյան. Վարչարարության բողոքարկումը որպես իրավական պաշտպանության արդյունավետ միջոց (հայերեն)83

Elina Geghamyan. Administrative Appeals as an Effective Legal Remedy (in Armenian)

Элина Гегамян. Административное обжалование как эффективное средство защиты прав (на армянском)

Աննա Սկրտումյան. Ֆիզիկական և հոգեկան անձեռնմխելիությունը՝ որպես դրական և բացասական իրավունքներ (հայերեն)95

Anna Mkrtumyan. Physical and Mental Integrity as Positive and Negative Rights (in Armenian)

Анна Мкртумян. Физическая и психическая неприкосновенность как позитивные и негативные права (на армянском)

Շուշանիկ Վարդերեսյան. ՀՀ նախագահական կառավարման մոդելը (հայերեն)102

Shushanik Varderesyan. The Presidential Model of Government in Armenia (in Armenian)

Шушаник Вардересян. Президентская модель правления в Армении (на армянском)

ԳՐԱԿԱՆԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, LITERATURE STUDY, ЛИТЕРАТУРОВЕДЕНИЕ

Օվսաննա Խաչատրյան. Անթիլիասի Հ^մ 150 ձեռագրի գրառաջքների ինքնատիպ խումբը (հայերեն)114

Ovsanna Khachatryan. A Unique Group of Grar'ajk's in Antelias Manuscript No. 150 (in Armenian)

Овсанна Хачатрян. Уникальная группа градажков в Антелиасской рукописи № 150 (на армянском)

Անի Ղազարյան. Հովհաննես Թումանյանի արձակի երգիծանքի առանձնահատկությունները122

Ani Ghazaryan. Characteristic Features of H. Tumanyan's Prose Satire (in Armenian)

Ани Казарян. Особенности прозаической сатиры О. Туманяна (на армянском)

Աննա Կոստանյան. Պատմագրությունից սրբապատում. Մովսես Խորենացու «Ողբը» «Յայսմավուրքում» (հայերեն)133

Anna Kostanyan. From Historiography to Hagiography: Moses Khorenatsi's "Lament" in the "Yaysmavurk" (in Armenian)

Анна Костанян. От историографии к агиографии: «Плач» Мовсеса Хоренаци в «Яйсмавурке» (на армянском)

Քրիստինե Մելքումյան. Ձեռագիր դասագրքերի և ուսումնական ձեռնարկների բնույթն ու կիրառությունը միջնադարում (հայերեն)141
Kristine Melkumyan. The Nature and Functionality of Handwritten Textbooks and Educational Manuals in the Middle Ages (in Armenian)
Кристине Мелкумян. Характер рукописных учебников и учебных пособий и их применение в средние века (на армянском)

Սոնա Մուսայեյան. Ազգային կենցաղի արտացոլումը Մակար Բարխուդարյանի «Միրզայ և Աննայ» երկում (հայերեն)149
Sona Musayelyan. Reflection of National Life in Makar Barkhudaryan's Book "Mirzai and Anna" (in Armenian)
Сона Мусаелян. Отражение национального быта в книге Макара Бархударянца «Мирзай и Аннай» (на армянском)

ՏՆՏԵՍԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ECONOMICS, ЭКОНОМИКА

Սուրեն Պողոսյան, Սուսան Ավետիսյան. Ֆինանսական համակարգի և տնտեսության փոխազդեցության երկրային առանձնահատկությունները (հայերեն) 159
Suren Poghosyan, Susan Avetisyan. Country-Specific Features of the Interaction Between the Financial System and the Economy (in Armenian)
Сурен Погосян, Сусан Аветисян. Особенности взаимодействия финансовой системы и экономики в различных странах (на армянском)

Սյուզաննա Պետրոսյան. ԶԶ միջազգային տարանցիկ ուղիների գործունեության վերլուծությունն ու զարգացման միտումները արդի պայմաններում (հայերեն) 171
Syuzanna Petrosyan. Analysis of Functioning and Development Trends of International Transit Routes of the Republic of Armenia Under Contemporary Conditions (in Armenian)
Сюзанна Петросян. Анализ функционирования и тенденции развития международных транзитных путей РА в современных условиях (на армянском)

Աստղիկ Փարսյան, Աննա Սարգսյան. ԶԶ զբոսաշրջության զարգացումները և դրա ազդեցության գնահատումը ՀՆԱ-ի վրա (հայերեն) 181
Astghik Parsyan, Anna Sargsyan. Tourism Development and Its Impact on Armenia's Economy (in Armenian)
Астхик Парсян, Анна Саргсян. Развитие туризма и его влияние на экономику Армении (на армянском)

Մարինե Մխիթարյան. Ինքնազնահատումը՝ որպես տեղական ինքնակառավարման արդյունավետության բարձրացման գործիքակազմ (հայերեն) 194
Marine Mkhitarian. Self-Assessment as a Toolkit for Improving Local Self-Government Efficiency (in Armenian)
Марине Мхитарян. Самооценивание как инструмент повышения эффективности местного самоуправления (на армянском)

Շարապետ Մովսիսյան. Եկամտային հարկի հետվերադարձի նոր մոտեցում ԶԶ մարզերի համար (հայերեն) 205
Karapet Movsisyan. A New Approach to the Personal Income Tax Refund Mechanism for the Regions of the Republic of Armenia (in Armenian)

Կարապետ Մովսիսյան. Новый подход к механизму возврата подоходного налога для регионов Республики Армения (на армянском)

Անուշ Պետրոսյան. Հարկերի սահունության գնահատումը Հայաստանի Հանրապետությունում (հայերեն)220

Anush Petrosyan. An Assessment of Tax Buoyancy in the Republic of Armenia (in Armenian)

Ануш Петросян. Оценка налоговой гибкости в Республике Армения (на армянском)

«ԳԻՏԱԿԱՆ ԱՐՑԱԽ» պարբերականի հոդվածների ձևավորման պահանջները230

The requirements for the journal «SCIENTIFIC ARTSAKH»232

Требования к оформлению статей журнала «НАУЧНЫЙ АРЦАХ»233